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STOCKHOLMS IDROTTSNÄMND PROTOKOLL NR. 3/2016      § 56-77 
 

Tid: Tisdagen den 12 april 2016 kl. 17.30 – 17:45 

Plats: Stora kollegiesalen, stadshuset 

 

Justerat : 2016-04-18 
 

 

Emilia Bjuggren Bo Sundin 

    

     

  Erik Odenlid 

  Nämndsekreterare 

Ledamöter: 
Emilia Bjuggren (S) ordförande 

Bo Sundin (M) vice ordförande 

Josefin Salminen (S) 

Emil Johansson (S) 

Pontus Holmgren (MP) 

Mia Ternlund (V) 

Sophia Granswed (M) 

Billy Östh (M) 

Daniele Fava (L) 

Mikael Valier (KD) 

Ersättare: 
Joseph Zamani (S)   

Jenny Schöldin (S) 

Alexander Lindholm (S)   

Mariana Moreira Duarte (MP) tjänstgörande ersättare 

Mehdi Oguzsoy (V) 

Andreas Berglöf (M) 

Birgitta Persson (M) 

Richard Bengtsson (L) 

Mathias Mellgren (C)  

Personalrepresentanter: 
Linda Runcrantz (Kommunal)  

Loa Bienen (Vision)  

Elvy Löfvenberg (SACO) 

Tjänstemän: 
Olof Öhman förvaltningschef, Carina Braun avdelningschef, Robert Sköld avdelningschef, 

Kersti Ruthström avdelningschef, Anders Berlin enhetschef, Susanne Olsson enhetschef, Erik 

Odenlid nämndsekreterare och Lennart Öström administratör  

Arbetsmarknads och idrottsroteln 
Erik Da Silva borgarrådssekreterare 

Förhinder 
Anders Lindell (MP) 

Alexandra Sjölin Falk (MP) 

Annelie Stiglund (M) 
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Ärenden med personalrepresentation 
 

§ 56 
Fastställande av dagordningen 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar fastställa dagordningen.  

 

 

§ 57 
Anmälan av justerat protokoll 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Idrottsnämnden godkänner anmälan av protokoll nr 2/2016 från nämndens sammanträde 

2016-03-15 som justerats 2016-03-21 

 

 

§ 58 
Justering av dagens protokoll 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

Ordföranden Emilia Bjuggren (S) utses att justera dagens protokoll tillsammans med vice 

ordföranden Bo Sundin (M). Som justeringsdag utses 2016-04-18 

 

 

§ 59 
Anmälan av delegationsbeslut 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Anmälningarna läggs till handlingarna.  

 

Anmälan gjordes av: 
 

Beslut fattade enligt delegation  
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§ 60 
Övriga anmälningsärenden 
 

A. Bolidenplan i Johanneshov, medverkan i  utredning för byggande av en ny 

idrottshall. Initieringsbeslut. Dnr 08.01.01/70/2016 

B. Dalhagens BP i Kista, framtagning av underlag för kommande inriktningsbeslut 

för byggande av en ny idrottshall. Initieringsbeslut. Dnr 08.01.01/1396/2015 

C. Idrottshallar vid skolor – skrivelse från Älvsjö stadsdelsnämnd.                      

Dnr. 08.01.01/389/2016 

D. Gärdet för barn – svar på medborgarförslag, dnr. 03.01/366/2016 

 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Anmälningarna läggs till handlingarna.  

 

 

§ 61 
Månadsrapport mars 2016 
dnr 01.02/312/2016 

 

 
BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

Uppföljningen av ekonomi och verksamhet godkänns. 

 

Ärendet 
Förvaltningens månadsprognos per mars grundar sig på bokslut 2015, kända förändringar 

samt utfall till och med mars. Därutöver har ekonomienheten haft budgetgenomgångar med 

driftavdelningen under februari där alla enhetschefer deltagit. Årsprognosen, efter 

resultatdispositioner och beräknad budgetjustering, innebär ingen nettoavvikelse jämfört med 

budget. 

  

Jämfört med perioden januari-mars 2015 har bokförda intäkter för sim- och idrottshallarnas 

försäljning minskat medan intäkterna för planhyror har ökat.  

 

Årsprognosen för driftbudgeten inrymmer stor osäkerhet främst avseende effekterna av 

stängda anläggningar och intäktsutvecklingen under året. 

 

Nämndens budget för investeringar uppgår till totalt 48,4 mnkr under 2015. Ingen avvikelse 

beräknas i nuläget för utgifter.  

 

I tjänsteutlåtandet lämnas kommentarer till förvaltningens resultat, fördelat på drift och 

investeringar. 
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Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Bo Sundin m.fl. (M), Daniele Fava (L) Mikael Valier (KD) samt Mathias Mellgren (C) 

lämnar särskilt uttalande enligt följande:  

Vi har under lång tid sett hur intäkterna för stadens sim- och idrotthallar minskar, 

månadsrapporten för mars 2016 är inget undantag. Trots att idrottsförvaltningen i år 

genomfört en omfattande marknadsföringskampanj av våra anläggningar och träningskort så 

ligger intäkterna lägre jämfört med motsvarande period förra året.  Kollar man på träningskort 

där all träning (inkl gym och gruppträning) ingår är minskningen två procent jämfört med 

samma period förra året. Särskilt oroande är det att antalet besökare, och således intäkterna, 

minskat till följd av de problem som finns med otrygghet och sexuella trakasserier. Vi anser 

att idrottsförvaltningen måste ta frågan på allvar och se till att nödvändiga åtgärder sätts in för 

att stävja brott, öka tryggheten och få tillbaka besökarna. Det är centralt att alla ska kunna 

känna sig trygga på stadens idrottsanläggningar och att staden tydligt markerar mot 

oacceptabelt beteende.  

 

Vi ser ett tydligt samband mellan det svalnande intresset för kommunala gymkort och ökad 

konkurrens av väldigt många nya kommersiella gym runt om i hela staden. För oss är detta ett 

tecken på att de kommunala gymmen spelat ut sin roll och att idrottsnämnden successivt, 

genom driftsupphandlingar, bör avveckla sina gymverksamheter. Vår uppfattning är att 

kommunen inte ska konkurrera på kommersiellt välfungerande marknader. Vi anser att de 

pengar som idrottsnämnden nu lägger på att täcka intäktsbortfallen på gymverksamheten 

istället bör investeras i idrottsnämndens kärnverksamhet - nämligen på barn-, ungdoms- och 

breddidrotten.  
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§ 62 
Underlag för budget 2017 med inriktning 2018 och 2019 för 
idrottsnämnden. 
Dnr 01.02/336/2016 

 

BESLUT 

 

 
1. Förvaltningens förslag till underlag till budget 2017 med inriktning för 2018 och 2019 

för idrottsnämnden godkänns och överlämnas till kommunstyrelsen. 

2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

 

Ärendet 
Enligt kommunallagen ska kommunens budget innehålla en plan för ekonomin för en period 

av tre år, där budgetåret utgör periodens första år. Inför stadens centrala budgetberedning ska 

nämnderna därför lämna ett underlag för planering för år 2017 med inriktning för 2018 och 

2019. Underlaget ska rymmas inom de planeringsnivåer som kommunfullmäktige beslutade 

om i samband med att budgeten för 2016 fastställdes.  Förvaltningen redovisar i punktform, 

under respektive inriktningsmål, nämndens strategiska satsningar de kommande åren. 

Underlaget i övrigt beskriver trender, utvecklingstendenser, strukturella frågor och 

demografiska förändringar samt effekterna och eventuella behov av åtgärder utifrån detta.  

 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Bo Sundin m.fl. (M) yrkar bifall till alliansens (M), (L), (KD) förslag till beslut enligt 

följande: 

 

delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 

 

därutöver anföra  

 

Föreliggande ärende förhåller sig till de ekonomiska ramar och de mål som anges i 

kommunfullmäktiges budget. Eftersom vi har reserverat oss mot såväl budgeten som 

verksamhetsplanen för 2016 har vi därför skiljaktig mening även avseende inriktningen i 

budgetplaneringen för kommande år. 

 

Det är glädjande att den rödgrönrosa majoriteten fortsätter på den inslagna vägen med fokus 

på barn-, ungdoms-, och breddidrotten. Majoriteten säger sig ha högre ambitioner för idrotten 
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i Stockholm samtidigt som vi nu svart på vitt kan se att de reella satsningarna lyser med sin 

frånvaro.  

 

Inför valet 2014 lovade socialdemokraterna att satsa en miljard mer på idrottsinvesteringar för 

de kommande fem åren. Förvisso har en miljard extra avsatts men många av de tidigare 

utlovade investeringarna lyser med sin frånvaro eftersom kostnadskontrollen på tidigare 

projekt helt släppts lös. Istället för att pengarna går till nya investeringar så går de istället till 

fördyrningar av tidigare planerade idrottsanläggningar. Sätrahallen, Vintervikshallen, 

Riddersvikshallen, Grimsta IP, Hammarby IP samt bandy- och skridskohallen är bara några 

exempel. Det är problematiskt och vi vill att fastighetskontoret och idrottsförvaltningen ges i 

uppdrag att se över kostnadsutvecklingen och hur vi kan bryta den negativa trenden. Detta 

borde ligga i majoritetens intresse då vi alla är överens om att Stockholm behöver fler 

idrottsanläggningar.  

 

Vi anser vidare att idrottsnämnden bör utreda förutsättningarna för att upphandla, avveckla 

eller sälja våra gymverksamheter när vi nu ser att efterfrågan för dessa verksamheter minskar. 

I grunden är det positivt att konkurrensen på gym ökar i såväl innerstaden som ytterstaden och 

närförort. Konkurrens är bra för kvalitén men det gör också idrotten mer tillgänglig för fler. 

Vår grunduppfattning är att kommunen inte ska verka på marknader där det finns en 

fungerande marknad. Förvaltningen skriver i sitt tjänsteutlåtande att det är svårt att minska 

kostnaderna för gymverksamheterna då det i huvudsak handlar om fasta kostnader. Det är inte 

rimligt att skattebetalarnas pengar går till att hålla gymverksamheterna under armarna när det 

samtidigt finns en bred kommersiell marknad för detta.  
 

Det är glädjande att idrottsföreningarna har öppnat upp för nyanlända barn och unga och 

välkomnat dem in i deras verksamheter. Vår uppfattning är att idrotten har stora möjligheter 

att överbrygga hinder och bättra på integrationen. Vi ser därför att frågan prioriteras i 

budgeten för 2017 med inriktning på 2018 och 2019.  

 

Slutligen anser vi också att det finns behov över hur nämnden arbetar med att förbättra och 

säkra tryggheten på stadens idrottsanläggningar. Under året har ett flertal incidenter 

rapporterats från anläggningarna och det är viktigt att nämnden gör allt i sin makt för att alla 

besökare ska kunna känna sig trygga.  

 

Ersättaryttrande  
Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas, liberalernas och 

kristdemokraternas förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Bo Sundin (M), Daniele Fava (L) samt Mikael Valier (KD) reserverar sig mot beslutet till för-

mån för sitt förslag till beslut. 
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§ 63 
Anläggande av konstgräsplan vid Axelsbergs bollplan - 
Genomförandebeslut. 
Dnr 08.03.01/1390/2015                               

 

BESLUT 
Idrottsnämnden godkänner redovisat förslag till utveckling och modernisering av Axelsbergs 

BP, med en beräknad sammanlagd investeringsutgift om 15,0 mnkr. Förvaltningen får rätt att 

av fastighetskontoret beställa framtagning av de handlingar som behövs för att genomföra 

projektet. Projektet kommer att genomföras av fastighetskontoret och finansieras av 

Stockholm Vatten AB. 

 

Ärendet 
 

Stockholm Vatten AB planerar för tunnelarbeten mellan Bromma och Sickla. För att tunneln 

ska kunna byggas behöver man bygga ett antal tunnelmynningar där sprängmassorna ska 

forslas ut. Ett av de planerade tunnelpåslagen för åtkomst till tunneln planeras på Axelsbergs 

bollplan. Idrottsförvaltningen har i uppdrag att slå vakt om de nuvarande 11-spelsplanerna i 

staden. En av dessa är Axelsbergs bollplan. För att säkerställa områdets idrottsverksamheter 

under och efter de planerade tunnelarbetena tar fastighetskontoret fram ett förslag till an-

läggande av en 11-spels konstgräsplan som helt eller delvis ska vara i bruk före, under och 

efter tunnelprojektet. Kostnader för att ta fram nödvändiga handlingar för genomförande ska 

finansieras av Stockholm Vatten AB liksom kostnaderna för ett genomförande. Kostnaderna 

för att anlägga en konstgräsplan med mera bedöms uppgå till 15 mnkr. Den planerade 

parkouranläggningen bekostas av Mälarhöjdens IK genom Riksidrottsförbundets idrottslyft 

och allmänna arvsfonden som bidrar med cirka 1 mnkr. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 64 
Uppgradering av Hammarby IP - Reviderat genomförandebeslut                                       
Dnr 312/938/2014 

 

BESLUT 
 

1 Idrottsnämnden godkänner genomförandet av uppgraderingen av Hammarby IP, för att 

klara arenakraven gällande allsvensk damfotboll, till en beräknad sammanlagd 

investeringsutgift om 54.5 mnkr. 

 

2 Idrottsnämnden ger förvaltningen, efter godkännande i kommunstyrelsens 

ekonomiutskott, i uppdrag att teckna ett hyrestillägg till nuvarande hyresavtal med fas-

tighetskontoret om cirka 3,0 mnkr år 1. 

Ärendet 
Fastighetskontoret har på uppdrag av idrottsförvaltningen utrett förutsättningarna för att 

allsvensk damfotboll ska kunna bedrivas på Hammarby IP. Utgångspunkten är den senaste 

utgåvan av Svenska fotbollförbundets arenamanual. Huvudsakligen behövs följande åtgärdas: 

 Två nya läktare med vardera 400 sittplatser under tak. 

 Tillgänglighetsanpassning av entré. 

 Planuppvärmning. 

 Uppgraderad planbelysning. 

 

Inkomna anbud visar på en högre utgift än den tidigare kalkylerade utgiften. 

Sammanfattningsvis uppskattade ursprunglig kalkyl investeringsutgiften till: 

- Cirka 25 mnkr för läktarbygget.  

- 8 mnkr för planuppvärmningen.  

- 3 mnkr för planbelysningen.  

- Utfört utrednings och projekteringsarbete. 

- 10 procent post för oförutsett. 

Investeringsutgiften bedömdes till cirka 40 mnkr totalt.  

 

Inkommet anbud på läktarbygget anger en högre utgift om cirka:  

- 39 mnkr.  

- Utgift för planuppvärmning har sänkts till cirka 5 mnkr.  

- Utgiften för belysningen har sänkts till cirka 2 mnkr. Detta ger en bedömd 

investeringsutgift om cirka 54.5 mnkr.  

- Omfattningen är oförändrad. 

 

I investeringsutgiften ingår utgifter för oförutsett till cirka 10 procent. 

 

Den preliminära tidplanen visar att Hammarby IP kan vara anpassad för allsvensk damfotboll 

till sommaren 2017.  

 

Den självkostnadshyra som tillkommer som en följd av investeringen beräknas till 3,0 mnkr 

år 1 varav 2,75 mnkr kapitalkostnader.  
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Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Bo Sundin m.fl. (M) yrkar bifall till (M), (KD) förslag till beslut enligt följande:  

 

Avslag på förvaltningens förslag till beslut. 

 

Uppdra åt förvaltningen att genomföra en ny upphandling, samt om nödvändigt göra 

förändringar inom projektet så att det ryms inom den angivna budgeten på 39 mnkr.  

 

därutöver anföra  

 

Det är viktigt att det Stockholm stad tillhandahåller ändamålsenliga idrottsanläggningar för 

såväl elitlag som för breddidrotten. Det är också viktigt att damidrotten ges samma 

förutsättningar att utöva sin sport varför vi ställde oss bakom det beslut som fattades i 

idrottsnämnden i juni 2015 avseende Kanalplan. Vi är dock kritiska till Svenska 

fotbollsförbundets (SvFF) arenamanual som ställer orimliga krav på hur kommunerna ska 

disponera skattemedel för idrottsinvesteringar. SvFF motiverar de nya arenakraven med att 

man vill ha attraktivare arenor som närmar sig de internationella kraven. Sedan 2013 har inte 

mindre än två arenor av högsta internationella klass invigts i Stockholms län, varav en, Tele2 

Arena, i Stockholms stad. SvFF har själva valt att definiera attraktiva arenor utifrån teknik 

och komfort medan många klubbar och föreningar istället definierar en attraktiv arena i termer 

av en god stämning och en välfylld arena. I detta läge hade det varit klädsamt om SvFF hade 

haft en flexibel inställning till kraven på t ex Kanalplan. Frågan man ställer sig är också var 

Stockholms stad avser att dra gränsen – de senaste åren har vi, efter den nu föreslagna 

investeringen, lagt ner över hundra miljoner på att renovera arenor för lag som inte ens spelar 

på de nivåerna att arenakrav föreligger. Frågan är större än detta ärende och vi efterlyser 

blocköverskridande diskussioner om hur staden ska förhålla sig till de krav som finns idag 

och framför allt de som kommer att komma framöver när ytterligare lag etablerar sig i de 

högre serierna.  

 

Vi ställde oss, trots detta, bakom beslutet att genomföra investeringen på Hammarby IP i juni 

2015 när projektbudgeten var satt till 39 mnkr. Nu har denna investering, likt så många andra 

investeringar, skenat i kostnader vilket vi inte kan ställa oss bakom. Förutom att vi anser att 

den rödgrönrosa majoriteten måste blir bättre på att prioritera och hålla i pengarna så innebär 

just denna fördyring att medel som skulle kunnat gå till breddidrottsinvesteringar nu istället 

går till elitanläggningar.  

 

Vi anser att det är en orimlig prioritering av offentliga medel och strider mot målen i stadens 

idrottspolitiska program. Vi förväntar oss att den rödgrönrosa majoriteten – som också står 

bakom det idrottspolitiska programmet – lever upp till de idrottspolitiska målsättningar som 

det råder politisk enighet kring och framöver prioriterar breddidrotten.  
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Ersättaryttrande  
Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas och kristdemokraternas 

förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
 

Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Bo Sundin (M) samt Mikael Valier (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag 

till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Daniele Fava (L) lämnar särskilt uttalande enligt följande:  

 

Liberalerna har länge kämpat för en upprustning av Hammarby IP. Det är väldigt olyckligt att 

upprustningen nu blivit både försenad och fördyrad. Anläggningen som redan skulle stått klar 

kommer nu inte gå att använda förrän om mer än ett år. 

För oss är upprustningen av Hammarby IP ett led i en jämställd idrottspolitik som syftar till 

att kvinnor och män, och flickor och pojkar, ska ha samma möjligheter att bedriva såväl 

bredd- som elitidrott. Vi vill därför starkt betona vikten av att idrottsnämnden använder den 

upprustade anläggningen som ett centrum för flick- och damfotboll i Stockholm. Rätt 

utnyttjad kommer Hammarby IP att bli en tillgång för såväl bredd- som elitverksamheten i 

Stockholms damfotboll. 
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§ 65 
Gubbängens IP, anläggande av ny ispist för bandy och skridsko 
med mera Inriktnings- och genomförandebeslut                                        
Dnr 08.01.01/1411/2015. 

 

 

BESLUT  
 

1. Idrottsförvaltningen godkänner redovisat förslag för anläggande av en ny ispist för bandy 

och skridsko samt förstärkt kyl- och elkapacitet på Gubbängens IP, till en sammanlagd 

investeringsutgift om 44 mnkr, som förvaltningen beställer av fastighetskontoret för 

utförande. 

2. Idrottsnämnden ger, efter godkännande i kommunstyrelsens ekonomiutskott, 

förvaltningen rätt att teckna erforderligt tillägg till nuvarande hyresavtal med 

fastighetskontoret om 3,7 mnkr år 1. 

 

Ärendet 
 

Anläggandet av en ny ispist på Gubbängens IP sker inför planeringen av en ny träningshall 

för bandy och skridsko på platsen där nuvarande bandybana är belägen. För att inte behöva 

avstå en hel issäsong medan bandyhallen byggs, föreslås att den nya ispisten anläggs på 

nuvarande konstgräsplan så snart som möjligt. Därför föreslås att ett kombinerat inriktnings- 

och genomförandebeslut fattas. Då ispisten tagits i drift kan byggandet av hallen börja. 

Ispisten och förstärkning av befintlig kyl- och elkapacitet för den planerade träningshallen, 

utförs som ett separat projekt. 

 

Kostnaden har beräknats till 44 mnkr inklusive alla kostnader som hittills lags ner, 

projektering, utförande samt byggherrekostnader, oförutsedda kostnader. Upphandling 

kommer att ske, dels i form av totalentreprenad och dels, som delad entreprenad.         

 

 
 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Daniele Fava (L) yrkar bifall till liberalernas förslag till beslut enligt följande: 

 

Återremittering av ärendet 

 

därutöver anföra följande 

 

När utredningsbeslutet för byggandet av bandyhallen gick i idrottsnämnden förordade 

Liberalerna en regional samfinansiering av hallen. Om Stockholm stad själv ska stå för 

finansieringen så finns det fortfarande investeringar som är viktigare för breddidrotten i 
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Stockholm och således måste gå före. Anläggandet av en ny ispist är det första steget i 

byggnationen av en bandyhall på Gubbängens IP.  

 

Vi yrkar därför att även detta ärende återremitteras med uppdrag till idrottsförvaltningen att 

utreda möjligheterna för en samfinansiering mellan länets kommuner och eventuella andra 

aktörer. 

 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer först förslaget om återremiss till nämnden och finner att nämnden vill 

fatta beslut på dagens sammanträde.  

 

Ordföranden yrkar därefter bifall till förvaltningens förslag till beslut och finner att 

idrottsnämnden beslutar enligt detta förslag till beslut. 

 

Reservation 
Daniele Fava (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag till beslut. 

 

§ 66 
Husbybadet upprustning av vattenrening – inriktnings och 
genomförandebeslut                                        
Dnr 08.03.01/310/2016 

 

BESLUT 
 

1. Idrottsnämnden godkänner redovisat förslag till upprustnings- och 

ombyggnadsåtgärder i syfte att förbättra vattenreningen i Husbybadet, till en 

sammanlagd investeringsutgift om 11,5 mnkr, som förvaltningen beställer av 

fastighetskontoret för utförande.  

 

 

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen uppdrag att teckna erforderligt tillägg till nuvarande 

hyresavtal med fastighetskontoret om 890 tkr år 1.  

 

 

 

Ärendet 
Husbybadet har under en tid haft problem med vattenreningen och projektet syftar till att 

åtgärda de bakomliggande orsakerna. Betonginstitutet har likaså tagit kärnprover i 

bassängerna där undersökningen beträffade betongens skikt har genomförts vilket visade att 

betongen har spruckit och kakel lossnat på många ställen. 

 

En upprustning och ombyggnad är därför aktuell att genomföra i sommar 2016. Åtgärderna 

innebär att nuvarande desinfektionslösning av badvattnet med salt ersätts med en teknisk 

lösning där en färdigblandad klorlösning (natriumhypoklorid) utifrån fylls till en tank och 

därifrån doseras och injekteras i reningskretsarna för badvattnet.  
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Detta är en bättre och effektivare lösning ur miljö- och arbetsmiljösynpunkt. Kostnaderna för 

åtgärderna beräknas uppgå till 11,5 mnkr där driftkostnaden uppgår till cirka 180 tkr per/år. 

Upprustning och ombyggnad av vattenreningen i Husbybadet ger bättre reningseffekt samt 

klarar större besökare än tidigare. 

 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

 
§ 67 
Fullstor idrottshall i Hjorthagen – Genomförandebeslut                                        
Dnr 017/300/2013 

 

BESLUT 
 

1. Idrottsnämnden godkänner genomförandet av byggnation av en fullstor idrottshall i 

Hjorthagen till en beräknad sammanlagd investeringsutgift om 115 mnkr och medger 

idrottsförvaltningen rätt att, efter godkännande i kommunstyrelsen, teckna ett tillägg 

till nuvarande hyresavtal med fastighetskontoret om cirka 7,6 mnkr år 1 till följd av 

investeringen.  

 

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen rätt att teckna ett andrahands hyresavtal med 

utbildningsförvaltningen om cirka 3,9 mnkr år 1, enligt redovisat förslag.  

 

Ärendet 
Fastighetskontoret har på uppdrag av idrottsförvaltningen tagit fram handlingar i syfte att 

uppföra en fullstor idrottshall med spelmåtten 20x40 meter i Hjorthagen. Hallen innehåller 

även biytor, läktare, omklädningsrum samt lokaler för fäktning. 

 

Förvaltningarna föreslår att hallen placeras i suterrängläge utmed Gasverksvägen och i 

anslutning till Hjorthagens idrottsplats. Denna lösning medför att idrottshallen kan placeras 

intill den nya skola som planeras i området, vilket därmed möjliggör ett samnyttjande. I och 

med att idrottshallen samplaneras med utbildningsförvaltningen och för att säkerställa den 

planerade skolans tillgång till idrottshallen kommer principen om fastställda planhyror att 

frångås. Idrottshallen kommer att förhyras av utbildningsförvaltningen vardagar mellan 

klockan 08:00-16:00 genom ett andrahandshyresavtal med idrottsförvaltningen.   

 



Sida 14 av 23 

 

På grund av höga grundvattennivåer har fastighetsnämnden tidigare fattat beslut att hallen ska 

byggas i markläge och inte i nedsänkt läge som ursprungligt förslag. Ett nedsänkt läge hade 

förutom höga produktionskostnader även inneburit stora risker och kostnader i 

förvaltningsskedet. Att bygga i markläge är billigare vilket gör att lokaler för fäktning ryms 

inom rambudget.  

 

De kostnadskalkyler som är framtagna baseras nu på en mer detaljerad handling och 

investeringskostnaden bedöms till cirka 115 mnkr, vilket är samma nivå som i det reviderade 

inriktningsbeslutet som togs den 17 juni 2015. 

 

Om anbud överskrider fastighetskontorets budget för projektet så avser fastighetskontoret att 

förhandla inkomna anbud. Fastighetskontoret gör bedömningen att den enda möjliga 

kostnadsminskningen i projektet är att dra ner på verksamhetslokalerna, som fäktningen, och 

dessa kan då komma att minskas eller tas bort. En lättnad i miljökraven som är gällande för 

byggnation i Norra Djurgårdsstaden skulle dock kunna minska produktionskostnaden. Detta 

bör också ses över i det fall budgeten överskrids. 

 

Den preliminära tidsplanen visar att idrottshallen kan vara färdigställd strax innan skolan står 

klar, vilket bedöms bli under kvartal 3, 2019.  

 

Den självkostnadshyra som tillkommer som följd av investeringen beräknas till 7,6 mnkr 

varav 7,0 mnkr är kapitalkostnader. Kommunstyrelsens ekonomiutskott har den 17 december 

2014 godkänt med förbehåll en anmälan om inriktningsbeslut för Hjorthagshallen. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Bo Sundin m.fl. (M), Daniele Fava (L), Mikael Valier (KD) samt Mathias Mellgren (C) 

lämnar särskilt uttalande enligt följande:  

 

Det är positivt att ärenden om en ny fullstor idrottshall i Hjorthagen rullar på. Investeringen är 

angelägen för att tillgodose behovet av idrottsytor i norra innerstaden såväl som i den 

nybyggda stadsdelen Norra Djurgårdsstaden. Det är prioriterat att idrottsytor finns med i 

planeringen av nya stadsdelar samt att man i den mån det är möjligt samlokaliserar det med 

skolans behov, vilket man på ett bra sätt gjort i det aktuella ärendet.  

 

 

Vi ser även positivt på att ytor för mindre idrotter så som fäktning och dans nu ser ut att bli 

verklighet, detta då vi vet att anläggningsbehovet är stort även för dessa idrotter.  

 

Däremot är vi fortsatt skeptiska till den höga investeringskostnaden. Det är vår absoluta 

uppfattning att det går att få ner kostnaderna ytterligare genom att bygga enklare 
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hallkonstruktioner i enlighet med det ärende som gick i drotts- och fastighetsnämnden i mars 

2013. Genom att hålla investeringskostnaderna nere kan både vi värna skattebetalarnas pengar 

och samtidigt bygga fler hallar för pengarna. Något som stockholmarna starkt efterfrågar.  

 

§ 68 
Upprustning av Kristinebergs IP – Inriktningsbeslut                                        
Dnr 08.03.01/1389/2015 

 

BESLUT 
 

1. Idrottsnämnden godkänner förslag till inriktningsbeslut för upprustning av 

Kristinebergs IP till en beräknad sammanlagd investeringsutgift om 56 mnkr och en 

bedömd ökad självkostnadshyra om 4,4 miljoner kronor samt föreslår 

kommunfullmäktige att godkänna inriktningen. 

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att av fastighetskontoret beställa 

framtagning av handlingar som underlag för ett kommande genomförandebeslut till en 

sammanlagd beräknad utgift om 2,0 mnkr. 

Ärendet 
 

Fastighetskontoret har av idrottsförvaltningen fått i uppdrag att utreda åtgärder och kostnader 

för upprustning av Kristinebergs IP i samband med utarbetande av nya detaljplaner inom 

området. 

 

Den preliminära tidplanen antyder att Kristinebergs IP kan vara helt upprustad 2019. 

Kostnaden för detta bedöms till 56 mnkr. 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 69 
Ishall på Sätra IP - Utredningsbeslut                                        
Dnr 08.01.01/325/2016 

 

BESLUT 
 

1. Idrottsnämnden godkänner förvaltningens förslag att utreda möjligheterna och 

förutsättningarna att rusta upp och modernisera den befintliga ishallen i Sätra alternativt 

uppföra en ny ishall med publikläktare. 

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att av fastighetskontoret beställa framtagning 

av handlingar som underlag för ett kommande inriktningsbeslut till en sammanlagd be-

räknad kostnad om 3 mnkr. 

Ärendet 
Fastighetskontoret avses få i uppdrag av idrottsförvaltningen att ta fram en utredning 

avseende möjligheterna och förutsättningarna att rusta upp och modernisera den befintliga 

ishallen i Sätra alternativt uppföra en ny ishall med publikläktare. Därutöver ska en enkel 

volymstudie utföras för att utreda om det är möjligt att uppföra ytterligare en träningshall i 

anslutning till ishallen, där utomhuspisten idag är belägen. Efter upprustning och renovering 

eller nybyggnation ska ishallen klara kraven för matcher i hockeyns division 1, vilket bland 

annat innebär minst 1 000 publikplatser, det vill säga en fördubbling mot nuvarande 500 

publikplatser.  

 

I de undersökningar som utförts som underlag till detta utredningsbeslut av WSP 

Byggprojektering konstateras att den befintliga ishallen är i mycket dåligt skick och mycket 

kostsam att renovera. Fastighetskontoret och idrottsförvaltningen föreslår därför att 

huvudinriktningen för det fortsatta arbetet är att den befintliga ishallen ersätts med en ny 

ishallsbyggnad.  

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Bo Sundin m.fl. (M) yrkar bifall till alliansens (M), (L), (KD) förslag till beslut enligt 

följande: 

 

I huvudsak godkänna förvaltningens förslag till beslut  

 

Uppdra åt förvaltningen att inför inriktningsbeslutet återkomma till nämnden med en 

kostnadsberäkning för att bygga två hallar på Sätra IP. 

 

Därutöver anföra följande: 

 

Det finns ett stort behov av nya idrottsanläggningar i Stockholms stad. Ishallar är prioriterade 

då behovet är stort samtidigt som ingen ny isyta tillkommit i staden sedan 2004. Vi är därför 

positiva till ambitionerna i det aktuella ärendet även om vi anser att det är lite svårt att 

motivera en investering på 100 miljoner kronor men som inte genererar något tillskott på 

faktiskta idrottsytor för stockholmarna. Vi menar att man bör kunna åstadkomma 
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samordningsvinster genom att istället bygga två hallar på samma plats, något som 

förvaltningen konstaterar är möjligt, och på så sätt få ner kostnaderna per hall och samtidigt 

öka på isytan för att skapa större mervärden. Om möjligt bör staden också utreda 

förutsättningarna för att bygga den nya ishallen före det att den nu befintliga ytan rivs, detta 

för att minimera störningarna i den verksamhet som finns där idag.  

 

Vidare konstaterar vi att den rödgrönrosa majoriteten inte tar det ansvar som man kan 

förvänta sig när man hanterar stockholmarnas pengar. På idrottsnämndens sammanträde i 

mars 2016 beslutade nämnden att påbörja arbetet med att bygga en rollerderbyanläggning på 

Hagsätra IP. Nu, en månad senare, konstateras att denna investering med stor sannolikhet 

behöver annan placering eftersom det finns risk att Djurgården Hockeys herrar eventuellt 

behöver en ny träningsanläggning under renoveringen av Hovet. Detta rimmar inte särskilt väl 

med den rödgrönrosa majoritetens svansföring i jämställdhetsfrågor och där investeringar för 

tjejer ska prioriteras.  
 

Ersättaryttrande  
Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas, liberalernas och 

kristdemokraternas förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
 

Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Bo Sundin (M), Daniele Fava (L) samt Mikael Valier (KD) reserverar sig mot beslutet till för-

mån för sitt förslag till beslut. 
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§ 70 
Östermalms IP, placering och uppförande av en permanent ishall – 
Utredningsbeslut 
Dnr 08.01.01/477/2015 

                                    
 
BESLUT 
 

1. Idrottsnämnden godkänner förvaltningens förslag till program för att utreda möjligheterna 

och förutsättningarna att uppföra en ny ishall.  

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att av fastighetskontoret beställa framtagning 

av handlingar som underlag för ett kommande inriktningsbeslut till en sammanlagd be-

räknad kostnad om 4,0 mnkr. 

 

Ärendet 

 
Fastighetskontoret har fått en beställning från idrottsförvaltningen att inleda ett 

utredningsskede som syftar till att undersöka vilka möjligheter som finns för att erhålla 

bygglov för uppförande av en permanent ishall på Östermalms IP. Den nu aktuella 

utredningen avser en placering inom idrottsplatsen av en permanent hall som staden ska äga. 

Utredningen ska även omfatta var och hur en evakuering av verksamheten under byggtiden 

lämpligast kan ske.  

    

 
 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Bo Sundin m.fl. (M) yrkar bifall till alliansens (M), (L), (KD) förslag till beslut enligt 

följande: 

 

Delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 

 

Uppdra åt förvaltningen att tillsammans med berörda förvaltningar utreda förutsättningarna 

för en dubbelishall i Storängsbotten.  

 

Därutöver anföra följande: 

 



Sida 19 av 23 

 

Det finns ett stort behov av nya idrottsanläggningar i Stockholms stad. Ishallar är prioriterade 

då behovet är stort samtidigt som ingen ny isyta tillkommit i staden sedan 2004.  

I innerstaden är behovet särskilt skriande. Vi ser därför positivt på ambitionerna i att 

permanenta den tillfälliga hallen på Östermalms IP men vi anser att det är lite svårt att 

motivera en investering på drygt 100 miljoner kronor men som inte genererar något tillskott 

på faktiskta idrottsytor för stockholmarna. Till skillnad från Sätra IP så finns det inte utrymme 

på Östermalms IP för att inrymma två hallar och vi anser därför att man bör titta på alternativa 

placeringar. Tidigare har en dubbelishall i Storängsbotten varit aktuellt och vi anser att 

förvaltningen tillsammans med andra berörda förvaltningar, inför kommande beslut i 

idrottsnämnden, bör återkomma med en utredning samt kostnadsförslag för en dubbelhall på 

denna plats. Detta för att nämnden ska kunna göra bra och välavvägda prioriteringar.  Vi 

menar att man bör kunna åstadkomma samordningsvinster genom att istället bygga två hallar 

på samma plats och på så sätt få ner kostnaderna per hall och samtidigt öka på isytan för att 

skapa större mervärden.  

 

Ersättaryttrande  
Mathias Mellgren (C) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas, Liberalernas och 

kristdemokraternas förslag till beslut. 

Beslutsgång 
 

Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Bo Sundin (M), Daniele Fava (L) samt Mikael Valier (KD) reserverar sig mot beslutet till för-

mån för sitt förslag till beslut. 

 

 

 

§ 71 

Investeringsbidrag till OK Södertörn                                        
Dnr 04.01/971/2015 

 
BESLUT 
 
Föreningen OK Södertörn tilldelas ett investeringsbidrag på 370 000 kronor. 

 

 

Ärendet 
Föreningen Orienteringsklubben (OK) Södertörn bedriver verksamhet i Farstanäsets 

friluftsgård i Farsta. Gårdens enskilda Va-system är utdömt och måste bytas. Föreningens 

alternativ är att ansluta till det kommunala Va-nätet eller att installera ett nytt enskilt system. 

Föreningen ansöker om ett investeringsbidrag för att kunna ansluta gården till det kommunala 

Va-nätet. Förvaltningen anser att det är långsiktigt bäst att ansluta gården till det kommunala 

Va-nätet och föreslår att föreningen beviljas ett investeringsbidrag. 
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Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

 

§ 72 

Remissvar projektrapport från stadsrevisionen - Idrott, kultur och 
mångfald – barn och ungdomar.                                       
Dnr   

 
BESLUT 
 
Som yttrande över projektrapporten hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
 

Ärendet 
 

Stadsrevisionen har under 2015 genomfört en granskning av idrottsnämnden, kulturnämnden, 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd samt Skärholmens stadsdelsnämnd. Granskningens syfte var 

att se huruvida nämnderna har en samverkan och organisation för att säkerställa en god 

tillgång till idrotts- och kulturaktiviteter och att utbudet utvecklas för barn och ungdomar med 

funktionsnedsättning samt för flickor med utländsk bakgrund. Revisorerna har även granskat 

huruvida idrottnämnden genomför riktade satsningar i områden där den fysiska aktiviteten är 

låg. 

 

Revisorernas granskning visar att idrottsnämnden genomför riktade satsningar till båda de i 

granskningen inkluderade målgrupperna samt i områden där den fysiska aktiviteten är låg. 

Revisorerna bedömer att samtliga granskade nämnder bör utveckla en mer strukturerad och 

kontinuerlig samverkan för att säkerställa tillgång till och utveckling av idrotts- och 

kulturaktiviteter för de prioriterade grupperna. I rapporten uppmanas idrottnämnden att hålla 

samman nätverk där nämnder och privata aktörer finns representerade för att stimulera till 

ökad fysisk aktivitet, men även för att utbyta information, erfarenhet och kunskap. 

 

Förvaltningen anser att revisorernas rapport stämmer väl överens med det arbete som utförs. 

Idrottsförvaltningen har, i enlighet med det idrottspolitiska programmet, sedan några år 

tillbaka arbetat aktivt för att öka andelen fysiskt aktiva dels i områden där den fysiska 

aktiviteten bland barn och ungdomar är låg och dels riktat mot de prioriterade målgrupperna.  

 

Idrottsförvaltningen deltar i ett antal olika nätverk. Förutom nätverken i ovan nämnda 

områden så samordnar förvaltningen även arbetet med Fritid för alla. Det bör dock noteras att 



Sida 21 av 23 

 

privata aktörer i form av näringslivet i liten utsträckning lyckats engagerats i nätverken. 

Förvaltningen ser att lämpliga ingångar till att lyfta frågan om ungdomars idrotts- och 

motionsvanor bör vara förvaltningens delaktighet i arbetet med de lokala utvecklingsplaner 

som stadsdelsnämnderna ska ta fram under 2016. 

  

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

§ 73 

Befogenhet att på idrottsnämndens vägnar beordra utbetalning av 
pengar 

Dnr  

 
BESLUT 
 

1. Serviceförvaltningens förvaltningschef ges jämte idrottsförvaltningens 

förvaltningschef från och med 2016-04-15 befogenhet att på idrottsnämndens vägnar 

beordra utbetalning av pengar.  

 

2. Serviceförvaltningens förvaltningschef ges jämte idrotts- 

förvaltningens förvaltningschef rätten att utse namngivna ställföreträdare med 

befogenhet att på idrottsnämndens vägnar beordra utbetalning av pengar.  

 

Ärendet 

 
Enligt stadens regler för ekonomisk förvaltning 3 kap 5 § ska varje nämnd ”utse person med 

befogenhet att på nämndens vägnar beordra utbetalning av pengar. Nämnden ska ge denna 

befogenhet till förvaltningschefen samt till förvaltningschefen för service- 

förvaltningen”.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 74 

Godkännande och upphandling av specialfordon 
Dnr 02.04.02/300/2016 

 

 
BESLUT 
 

1. Idrottsnämnden godkänner tre dieseldrivna lätta lastbilar som specialfordon 

 

2. Idrottsnämnden uppdrar till idrottsförvaltningen att genomföra upphandling av tre 

specialfordon i enlighet med förvaltningens tjänsteutlåtande.   

 

3. Förvaltningschefen får i uppdrag att fatta tilldelningsbeslut samt teckna avtal i enlighet 

med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

 

Ärendet 
 

Idrottsförvaltningen behöver upphandla tre dieseldrivna lätta lastbilar för underhållsarbeten på 

idrottsplatser. Enligt stadens riktlinjer ska varje inköp av ett fordon som inte ryms inom 

miljöbilsdefinitionen tas upp och prövas i respektive nämnd för beslut. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

 

 

§ 75 

Remissvar – Motion om att erbjuda fritt inträde till Stockholms 
stads badhus och simhallar för kvinnliga EU migranter  
Dnr 01.06/146/2016 
 
 
BESLUT 
 

Som svar på remissen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande 



Sida 23 av 23 

 

  

Ärendet 
 

Rickard Wall (-) har lämnat in en motion om att erbjuda fritt inträde till Stockholms stads 

badhus och simhallar för kvinnliga EU-migranter i lämplig omfattning. Han föreslår att 

kommunfullmäktige ska uppdra åt relevant rotel att skyndsamt återkomma till 

kommunfullmäktige med ett åtgärdsförslag 

I motionen framförs att Stockholms stad sedan ett antal år tillbaka har fått uppleva hur ett allt 

större antal så kallade EU-migranter tar sig hit. Den huvudsakliga försörjningen består av 

tiggeri. Bostads- och levnadsförhållandena är eländiga. Vidare framförs i motionen att alla 

människor har ett grundläggande behov av att sköta sin personliga hygien, det vill säga att 

tvätta sig. 

Idrottsnämndens uppdrag är att ha hand om idrotts- och friluftsverksamhet. Att erbjuda 

möjligheter till stockholmarna och andra att sköta sin personliga hygien ingår inte i 

idrottsnämndens ansvarsområde. Förvaltningen anser inte att stadens simhallar ska ges ett 

uppdrag att möjliggöra för personer att sköta sin hygien kostnadsfritt. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

Se under rubriken BESLUT. 

Framlagda förslag till beslut 
Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

§ 76 

Övriga frågor  
 

Förvaltningschefen Olof Öhman informerar om följande: 

 

 

1. Förnyat möte med gruppledarna och fastighetsnämnden om upphandling av 

träningshallen för bandy och skridskoåkning på Gubbängens IP. Inplanerat datum för 

detta är den 29 augusti kl. 16:30.  

2. Han vill också anmäla utdelade skrifter, det är dels en karta med idrottsaktiviteter och 

idrottshallar, dels en informationsskrift om simhallarnas renovering och hänvisning 

under den period de är stängda. Slutligen finns det en lista utdelad på kommande 

evenemang. En del av tiderna är preliminära och separat inbjudan kommer.  

 

 

Mikael Valier (KD) tackar för kartan som bl.a. innehåller information om skateboardparken i 

Högdalen. Han påtalar att skateboardparken ännu inte är färdigbyggd och bjuder in till ett 

skateboardevenemang, ”bowlstock” som går av stapeln i augusti. 

 

 

Då inga fler övriga frågor förelåg tackade ordföranden Emilia Bjuggren för visat intresse 

och avslutade mötet kl. 17:45 


